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نسخه کاغذی چه زمانی از درمان 
حذف خواهد شد؟

تشریح  ضمن  بیمه  صنعت  سخنگوی 
چالش های حذف نسخه کاغذی از فرایند درمان 
بیمه گر  از طرف شرکت های  و پرداخت هزینه 
تکمیلی به بیمار اظهار امیدواری کرد که در سه 
نسخه  شاهد حذف  آینده  سال  نخست  ماهه 

کاغذی باشیم. 
با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  مشعلچی  مجید 
کشور  در  مانده ای  معطل  قانون  اینکه  بیان 
تحت عنوان قانون نسخه پیچی و نسخه نویسی 
الکترونیک وجود دارد، اظهار کرد: این که قانون 
مقدمه حذف کاغذ و سلامت الکترونیک است 
در دولت سیزدهم با محوریت وزارت بهداشت 
را  بود سامانه ها  قرار  و  پیگیری شد  با جدیت 
کاغذی  فرایند نسخه نویسی  تا  کنند  راه اندازی 
حذف شود.سخنگوی بیمه مرکزی با بیان اینکه 
اطلاعات مذکور در صنعت بیمه مورد ارزیابی 
انجام  از  پس  گفت:  می گیرد،  قرار  ممیزی  و 
بررسی ها مبلغ مشخص شده یا به حساب مراکز 
درمانی واریز می شود یا به حساب بیمار؛ پس 
از آنکه پرداختی صورت گرفت نتیجه پرونده را 
از طریق درگاه دیتاس به سامانه سپاس منتقل 

می شود.
مشعلچی در ادامه در مورد چالش های اجرای 
فرایند مذکور توضیح داد: یک چالش این است 
سپاس  سامانه  به  متصل  درمانی  مراکز  که 
محدود هستند، یعنی به جای ۱۵۰ هزار مرکز 
درمانی  مرکز   ۸۰۰ فقط  قرارداد  طرف  درمانی 
که  هستند  متصل  سامانه  به  دولتی(  )عمدتاً 
باعث می شود تعداد اطلاعات منتقل شده بسیار 
کم باشد. از طرف دیگر ۶۰ درصد اطلاعات به 
بیمه گرهای تکمیلی مرتبط هستند و ۴۰ درصد 
دیگر به سایر بیمه ها مثل بانک ها و غیره مرتبط 
بیمه گرهای  سامانه  وارد  اشتباه  به  اما  است، 
تکمیلی می شود. از ۶۰ درصد مرتبط هم فقط ۴۰ 

درصد قابل ارزیابی است.
وی ادامه داد: با توجه به این موضوعات باید 
تبادل  آمادگی  حاضر  حال  در  سامانه  گفت 
دلیل شرکت های  همین  به  ندارد،  را  اطلاعات 
بیمه گر تکمیلی برای پرداخت سهم مراکز درمانی 

و فرد بیمه شده تقاضای کاغذ می کنند.
جلسات  برگزاری  از  مرکزی  بیمه  سخنگوی 
متعدد بین این سازمان و وزارت بهداشت خبر 
داد و افزود: هفته ای یک تا دو جلسه بین بیمه 
مرکزی و وزارت بهداشت برای رفع نقص ها در 
هر دو طرف برگزار می شود. وزارت بهداشت هم 
به صورت دقیق در جریان موضوعات قرار دارد 
و این نقص ها باید با همکاری دو طرف برطرف 
از فرایند درمانی کشور  تا نسخه کاغذی  شود 
پیش بینی  که  سوال  این  به  وی  شود.  حذف 
رخ  زمانی  چه  کاغذی  نسخه  حذف  می شود 
دهد، پاسخ داد: مسیر تستی این کار فراهم شده 
است، یعنی اطلاعات از وزارت بهداشت بعد از 
یک سال به سمت بیمه های تکمیلی آمده است. 
حدود پنج شرکت  بیمه تکمیلی هم اطلاعات را 
بررسی کرده و منتقل کرده اند، اما باید فرایند 
طوری باشد که تعداد شرکت ها افزایش یابد و 
وزارت بهداشت هم زیرساخت های خود را برای 
تبادل اطلاعات فراهم کند. امیدوارم این اتفاق 

در سه ماهه نخست سال آینده عملیاتی شود.

وزیر آموزش و پرورش خبر داد
تعیین تکلیف استخدام ۱۶۰ هزار 

معلم
موافق  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
برای  باز  و  مناسب  فضای  در  اردوگاه  ساخت 
دانش آموزان هستیم تا نسل آینده از آن استفاده 
کرده و لذت ببرند و در کنار آن بتوانیم اهداف 
آموزشی و تربیتی را هم محقق کنیم، گفت: در 
این شرایط اردوگاه های ما نیاز به فضا و مساحت 

گسترده برای استفاده دانش آموزان دارد. 
به گزارش ایسنا، یوسف نوری در سفر یک روزه 
به جنوب استان اردبیل  از طرح های آموزشی، 
پرورشی، ورزشی و عمرانی خلخال و کوثر بازدید 
کرد. وی در بدو ورود به این شهرستان پس از 
استقبال رسمی از سوی مسئولان خلخال، در 
حسینیه این شهر حاضر شد و به مقام شهدای 

والامقام این شهرستان ادای احترام کرد.
وزیر آموزش و پرورش از سرعت گرفتن صدور 
و  داد  رتبه بندی خبر  قالب  احکام معلمان در 
گفت: ۴۰۰ هزار رتبه آماده صدور است و مابقی 
از  می شود.نوری  صادر  سرعت  به  نیز  احکام 
پرداخت ۲۶ هزار میلیارد تومان در قالب قانون 
رتبه بندی به معلمان خبر داد و افزود: مابقی 

مبلغ نیز تا یک ماه آینده پرداخت خواهد شد.
را  قانون  این  اجرای  بودن  طولانی  علت  وی 
مشخص شدن دقیق رتبه معلمان مانند اساتید 
هیات علمی دانشگاه ها اعلام و ادامه داد: همان 
سال های  رتبه  اعمال  دانشگاه ها  در  که  طور 
زیادی طول می کشد، کسب رتبه معلمان نیز در 
یک فرآیند تدریجی انجام می شود. نوری مباحث 
مطرح شده در فضای مجازی را غیرواقعی خواند 
به  رتبه بندی  مزایای  از  معلمان  کرد:  بیان  و 
معنای واقعی بهره مند شده و در کنار تأثیر آن 
در فرآیند آموزشی معلمان، به افزایش کیفیت 

مدارس نیز منجر خواهد شد.
از  بازنشستگان  و  معلمان  تمام  گفت:  وی 
مزایای رتبه بندی بهره مند می شوند و با نظارت 
و اشرافیت کامل دستگاه های مختلف، سعی بر 
این است تا فعالیت ها و اقدامات در این حوزه به 

شکل مؤثر انجام شود.
وزیر آموزش و پرورش در مورد نیروهای اداری 
نیز افزود: آنهایی که شامل رتبه بندی نشدند، 
بهره مند  به ویژه فوق العاده ویژه  از سایر مزایا 

خواهند شد.
بر اساس گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش و پرورش، وی همچنین 
در جلسه شورای آموزش و پرورش شهرستان 
کوثر گفت: آموزش و پرورش ۴۰ درصد نیروی 
من  تصدی  زمان  از  و  دارد  را  کشور  انسانی 
انسانی  نیروی  هزار   ۱۶۰ استخدامی  وضعیت 
که با این وزارتخانه همکاری داشته اند، تعیین 
درحوزه  اینکه  بیان  با  است.وی  شده  تکلیف 
در  بالایی  انسانی  نیروی  بنیان ظرفیت  دانش  
کشور داریم، ادامه داد: تا زمانی که آموزش و 
پرورش به معنای واقعی تحرک پیدا نکند هیچ 
جای دیگری تحرک پیدا نخواهد کرد.نوری تاکید 
از  آموزان  کرد: در سه سال دوره کرونا دانش 
اما خوشبختانه  فضای مدرسه فاصله گرفتند، 
اکنون به همان محیط بازگشتند و تربیت و تعلیم 

با شتاب و شادابی ادامه دارد.

انتقال آب به مناطق کویری کشور مدت هاست 
دریای  از  آب  انتقال  طرح های  است؛  مطرح  که 
خزر، خلیج فارس و دریای عمان به فلات مرکزی 
مدافعان و مخالفانی دارد اما در دولت سیزدهم 
به  پیگیری است.   با جدیت در حال  انتقال آب 
گزاش ایسنا، یکی از برنامه های وزارت نیرو تعیین 
این  در  که  است  آب  انتقال  پروژه های  تکلیف  و 
مسیر نیز گام هایی را برداشته و آنطور که تاکنون 
مشخص شده استارت برخی از پروژه ها زده شده 
سخنگوی   - زاده  قاسم  فیروز  گفته  به  است. 
دریای  و  فارس  خلیج  در   - کشور  آب  صنعت 
لکه  را  نقطه  آغاز شد، چند  مطالعاتی  فاز  عمان 
گذاری کردیم، در بوشهر، هرمزگان و سیستان و 
و  است  انجام  حال  در  مطالعات  این  بلوچستان 

مهندسی ارزش صورت می گیرد.
فلات  به  فارس  خلیج  از  آب  انتقال  ملی  طرح 
و  وزارت صنعت، معدن  با مسئولیت  که  مرکزی 
تجارت و همکاری برخی دیگر از دستگاه ها و بخش 
نهادهای  هرچند از سوی  اجرایی شده  خصوصی 
مثبت  گامی  و  پیشرفت  منزله  به  آن  اجرایی 
و  انتقادات  با  اما  شده  تلقی  توسعه  جهت  در 
به ویژه  کارشناسان  سوی  از  موافقت هایی  حتی 
کارشناسان حوزه آب و محیط زیست همراه بوده 
است و گذر زمان نشان می دهد که حق با کیست؟

به گفته قاسم زاده انتقال آب از دریای خزر نیز 
در  گرفت  صورت  که  جمع بندی هایی  اساس  بر 
حال حاضر این طرح در حال بررسی است تا خط 
مشی های آن تعیین شود و اکنون با محیط زیست 
و امور جنگل ها در حال تعیین تکلیف برای اجرای 

این طرح هستیم.
روزها  این  عمان  دریای  از  آب  انتقال  همچنین 
موضوع داغ رسانه ها است که به کرمان، اصفهان، 
اجرا شده  گوهر  گل  به   ۱ فاز  در  یزد  و  هرمزگان 
سیستان  در  است.  برداری  بهره  آماده  اکنون  و 
در  که  شده  مطالعه  طرح  یک  نیز  بلوچستان  و 
بخش های خط انتقال در چابهار و خراسان جنوبی 
در حال انجام بوده و قرار است که برای صنایع و 
شرب آب را منتقل کند و در مسیر تمام اینها را به 

آب شرب برساند.
محیط زیست مخالف یا موافق انتقال آب؟

محیط  سازمان حفاظت  رئیس   - علی سلاجقه 
درون  آب  انتقال  منتقدان  از  یکی  نیز   - زیست 
بر  انتقاد  می گوید:  ایسنا  به  که  بود  حوضه ای 
»انتقال آب« درون حوضه کشوری بود که دولت 
و  است  ایستاده  مسئله  این  پای  هم  سیزدهم 
از  آب  انتقال  مهم  مسئله  اما  نمی شود  انجام 
در  ما  کشور  و  است  دریایی  و  اقیانوسی  منابع 
شرایطی قرار دارد که این کار باید انجام شود. ما 
بحث انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان به 
داخل کشور به خصوص به سیستان و بلوچستان، 
را  جنوبی  خراسان  حدودی  تا  و  رضوی  خراسان 
دریای  مناسب  کیفیت  دلیل  به  آب  این  داریم. 
عمان نسلت به خلیج فارس و کاهش هزینه ها از  
از جنبه های  البته  یافت.  انتقال خواهد  این دریا 
شاخص های محیط زیستی نیز موضوع را بررسی 

می کنیم تا برای بوم زیست اتفاقی نیفتد.
اما و اگرهای انتقال آب 

ایرج حشمتی - سرپرست معاونت محیط زیست 
در   - زیست  محیط  حفاظت  سازمان  انسانی 
گفت وگو با ایسنا به اما و اگرهای اجرای طرح های 
به  توجه  با  می گوید:  و  می کند  اشاره  آب  انتقال 
کاهش منابع آب در بسیاری از نواحی نیمه خشک 
کشور وزارت نیرو در راستای تحقق اهداف مفاد 
ماده ۲۱ قانون توزیع عادلانه آب مبنی بر تأمین، 
توزیع و بهره برداری منابع آب برای کشور، انتقال 
مصنوعی آب به مناطق مورد نیاز کشور را به عنوان 
یک راهکار مناسب تلقی می کند. در برخی مواقع 
در  و  گسترده  طرح ها  اینگونه  مهندسی  عملیات 
تونل ها،  مسیر،  انحراف  تأسیسات  ایجاد  قالب 
این  است.  بوده  کار  دستور  در  مخازن  و  پمپاژ 
درون  آب  تأمین  با هدف  که  مواردی  در  طرح ها 
حوضه ای همراه باشد با رعایت روش های مدیریتی 

محیط  ملاحظات  و  تمهیدات  اتخاذ  و  مناسب 
زیستی پروژه انجام می شود.

وی اضافه می کند: چنانچه مراتب تأمین آب از 
گروه های  باشد،  بین حوضه ای  آب  انتقال  طریق 
زیست  شرایط  محلی  جوامع  و  ذی نفع  مختلف 
می کنند  متأثر  را  طرح  مقصد  و  مبداء  محیطی 
بنابراین پیامدهای اجتماعی ویژه ای را نیز به همراه 
خواهند داشت. از جمله این پیامدها می توان به 
آثار دامنه دار بیوژئو شیمیایی - که پیش بینی آن ها 
دشوار است - اشاره کرد همچنین ارزیابی هزینه 
ـ منفعت، مشکلات و فواید ملموس و ناملموس 
به همراه دارد که شناخت و حل آن ها دشوار است. 
این طرح گزینه های دیگری مثل جایگزینی جریان 
نظر  در  را  فیزیکی  جریان  جای  به  آب  مجازی 
نمی گیرد همچنین موجب ایجاد حساسیت در بین 
جوامع تأثیرپذیر می شود و پیامدهای سیاسی در 
پی دارد. علیرغم موارد مطروحه و عدم قطعیت 
محیط  بالقوه  پیامدهای  و  زیاد  هزینه های  علمی 
را  طرح هایی  چنین  سیاستمداران  برخی  زیستی، 

امکان پذیر می دانند.
سرپرست معاونت محیط زیست انسانی سازمان 
حفاظت محیط زیست اضافه می کند: برای اجرای 
بنیادی  ارزش های  است  لازم  طرح ها  اینگونه 
پایداری  مشارکتی،  تصمیم گیری  عدالت،  نظیر 
و پاسخگویی در انجام مطالعات ارزیابی باید مد 
نظر قرار گیرد و در عین حفظ یکپارچگی اکولوژیک 
زیست محیطی و هیدرولوژیک طراحی و مدیریت 

شوند.
وی با اشاره به معیارهای ارزیابی طرح های انتقال 
برای  باید  آب ها  این  بین حوضه ای می گوید:  آب 
تامین مصارف شرب باشد. منطقه دریافت کننده 

با کم آبی روبه رو باشد آنچنان که با سایر اقدامات 
مرتفع نشود همچنین منابع آب مبدا کافی باشد 
از جمله  آن جبران شود.  به  گونه خسران  و هر 
خسارت  هیچگونه  که  است  این  معیارها  دیگر 
اساسی زیست محیطی به مبداء و مقصد وارد نکند 
فرهنگی  و  اجتماعی  اساسی  اختلال  هیچگونه  و 
در مبداء و مقصد ایجاد نشود. منافع انتقال آب 
و  شود  تقسیم  عادلانه  مقصد  و  مبدأ  میان  باید 
انجام طرح  حکمرانی خوبی صورت پذیرد و برای 
از دانش مطمئن استفاده شود؛ همچنین پایداری 
طرح از جنبه های مختلف اقتصادی، اجتماعی و 
زیست محیطی ارزیابی شود و پاسخ قابل قبولی 
تصمیم گیری  مبنای  معیارها  این  باشد.  داشته 
صدور  برای  مذکور  طرح های  ارزیابی  مطالعات 

تاییدیه محیط زیستی است.
انتقال آب دریای عمان به سیستان و بلوچستان
چندی پیش بود که معاون اول رییس جمهوری 
استان  نیمه های  چاه   و  آبی  ذخایر  از  بازدید  در 
سیستان و بلوچستان از جمله برنامه های دولت 
سیزدهم و وزارت نیرو برای حل مشکل تامین آب 
طریق  از  آب  تامین  را  بلوچستان   و  سیسستان 
و  سطحی  آب های  زیرزمینی،  آب های  چاه ها، 
انتقال آب از دریای عمان ذکر و بر اهمیت تعهد 

افغانستان به حق آبه هیرمند تاکید کرد.
درحالی معاون اول رئیس جمهوری به این نکات 
تاکید دارد که تلاش هایی از سوی وزارت نیرو انجام 
شده است و علی سلاجقه- رئیس سازمان محیط 
است:  کرده  اظهار  موضوع   این  درباره  زیست- 
بحث های دیپلماسی در این زمینه جریان دارد و 
حاکمیت  مجموعه  با  دیداری  درصدد هستیم  ما 
می خواهم  من  خود  باشیم.  داشته  افغانستان 

این  به  هم  نیرو  وزیر  قبلا   . بروم  افغانستان  به 
کشور رفته است. از سفیر خودمان در افغانستان 
خواسته ایم تا شرایط را برای حضور ما در این کشور 
وزارت  دهیم.  ادامه  را  وگوها  گفت  تا  کند  فراهم 
خارجه و استانداری سیستان و بلوچستان هم در 
گشوده  تازه ای  افق های  تا  هستند  فعالیت  حال 

شود. این بحث به نشست های متعدد نیاز دارد.
آب برای دروازه امینیتی ایران 

کارشناس   - خوانساری  موسوی  محسن  اکنون 
 - ایرانیان  پایدار  و خاک  آب  انجمن  و عضو  آب 
به  عمان  دریای  از  آب  انتقال  موضوع  درباره 
سیستان و بلوچستان به ایسنا می گوید: سیستان 
و بلوچستان دروازه امنیتی ایران است و جمعیتی 
مرزنشین  منطقه  آن  در  هزارنفر  بر۷۰۰  بالغ 
استراتژیک  اهمیت  دلیل  به  دارند.  سکونت 
آن  در  که  شهری  و  پنج  بلوچستان  و  سیستان 
هستند، حفاظت از آن بسیار ارزشمند و ضروری 
است چون در صورتی که در امنیت خللی ایجاد 
شود همچون خشکی تالاب هامون و وزش باد و 
گرد و غبار و... که موارد کم اهمیتی هم نیستند، 
میزان مهاجرت از این منطقه افزایش می یابد. این 
برای  انسان  چراکه  است  منطقی  بسیار  مسئله 
اگر  حتی  و  دارد  نیاز  غذا  و  آب  به  حیات  ادامه 
انجام  مرکزی  فلات  به  که  آب هایی  انتقال  تمام 
از  آب  انتقال  باشد،  اشتباه  امر  یک  می شود 
بلوچستان و هامون  دریای عمان به سیستان و 
انتقال  است.  ممکن  اقدام  ترین  به جا  و  درست 
منطقه ای  بسیار  پدافندی  طرح  یک  زابل  به  آب 
به کارگیری  با  دولت  که  می شود  توصیه  و  است 
از  آب  انتقال  موضوع  خود  نیروی  و  توان  تمام 
کند. دنبال  را  بلوچستان  و  سیستان  به   عمان 

بررسی طرح های انتقال آب به فلات ایرات

آب در دوگانه بود و نبود
صحبت انتقال آب از دریاها به مناطق کویری کشور سال هاست که به میان آمده است؛ طرح های انتقال آب از دریای خزر، خلیج فارس و دریای عمان به 
فلات مرکزی مدت ها است که مدافعان و مخالفانی دارد اما حالا با روی کار آمدن دولت سیزدهم بحث انتقال آب به ویژه از خلیج فارس به فلات مرکزی با 
جدیت  در حال  پیگیری است. یکی از برنامه های وزارت نیرو تعیین و تکلیف پروژه های انتقال آب است که در این مسیر نیز گام هایی را برداشته و آنطور که 

تاکنون مشخص شده استارت برخی از پروژه ها زده شده است.

طرح ملی 
انتقال آب از 

خلیج فارس به 
فلات مرکزی 

که با مسئولیت 
وزارت صنعت، 

هرچند از سوی 
نهادهای اجرایی 

آن به منزله 
پیشرفت و 

گامی مثبت در 
جهت توسعه 

تلقی شده اما با 
انتقادات و حتی 

موافقت هایی 
از سوی 

کارشناسان 
همراه بود

بالگرد روسی میل ۱۷ است که بین  از نوع  بالگردی که سقوط کرده 
۱۵ تا ۲۰ میلیون دلار قیمت دارد. آیا افتتاح یک پروژه نه چندان مهم و 
یک سفر درجه چندم که می توانست با اتومبیل هم انجام شود ارزش 
فدا کردن چنین سرمایه ای را داشت؟ آن هم سرمایه ای که در شرایط 
تحریم اگر غیرقابل جایگزینی نباشد، حتما بسیار سخت و گران جایگزین 

خواهد شد. 
روز  عصر  او  همراه  هیات  و  جوانان  و  ورزش  وزیر  سجادی،  حمید 
پنجشنبه و در جریان سفر به شهرستان بافت در استان کرمان دچار 
حادثه هوایی شدند.  اما در این حادثه یک سوال بسیار مهم این است 
هم  آن  زمینی  البته مسافت  که  در سفری ساده  ورزش  وزیر  چرا  که 

چندان نبوده باید از بالگرد استفاده کند؟ 
آنطور که گزارش شده، وزیر ورزش از شهر کرمان عازم بافت بوده که 
مسافت زمینی آن کمی بیش از یک ساعت است. جاده بین این دو شهر 
نیز یک جاده باکیفیت است که اتومبیل ها می توانند بدون مشکل و با 

حداکثر سرعت مجاز جاده ای آن را طی کنند. حتی اگر بحث بالگرد هلال 
احمر هم در میان نبود باز هم برای چنین مسیر کوتاهی با دسترسی 
پر  پرواز  از  به صرفه تر  و  بسیار منطقی تر  اتومبیل  از  استفاده  آسان، 
هزینه بالگرد است. به هر حال همه می دانند که پرواز یک بالگرد به 
چنین  برای  صرفه ای  به  و  ارزان  شیوه  قطعات،  بالای  استهلاک  دلیل 
سفرهایی نیست و این دست پروازها تنها در شرایطی منطقی هستند 
که جایگزین دیگری به هر دلیلی برای آنها نباشد. خصوصا برای کشوری 
مانند ایران که در شرایط تحریمی به سختی می تواند قطعات مربوط به 

بالگرد را تامین کرده و آنها را تعمیر کند.
نکته دیگر این است که گیریم وزیر ورزش نیاز به بالگرد داشته، چه 
توجیهی برای استفاده بالگرد هلال احمر برای چنین موقعیت غیرضروری 
است؟ در استفاده از بالگرد هلال احمر برای این سفر دو ایراد جدی 
وجود دارد؛ اول اینکه این بالگردها مخصوص عملیات های امداد و نجات 
و شرایط بحرانی هستند. فرض بگیریم در همان موعد سفر وزیر ورزش، 
شدید  تصادف  یک  مثل  غیرمنتظره  اتفاقی  کرمان  از  دیگر  جایی  در 
نیاز به  یا هر حادثه مشابه دیگری رخ می داد که  یا ریزش ساختمان 
عملیات بالگردها داشت. آن وقت چه چیزی باید جای بالگردی که وزیر 
ورزش را به بافت برده بود، پر می کرد؟ آیا حوادث قرار است از قبل خبر 
دهند و مسئولان مطمئن هستند که همزمان با چنین سفری، اتفاقی 
بالگرد هلال احمر  نمی افتد که جان برخی شهروندان در گرو آمادگی 
باشد؟ طبق گفته خود مسئولان هلال احمر هم اکنون حداقل با کمبود 
۱۲ فروند بالگرد فعال در ناوگان هلال احمر مواجه هستیم که با اتفاق 
دیروز این عدد به ۱۳ فروند رسید. با چنین کمبودی و چنین شرایطی از 
نظر مضیقه بالگرد، توجیه مقامات غیرمرتبط برای استفاده از بالگردهای 
امداد و نجات هلال احمر چیست؟ توجیه مسئولان هلال احمر برای 

اجازه استفاده غیر ضروری و غیر تخصصی از این بالگردها چیست؟ 
بالگرد روسی میل ۱۷ است که بین  از نوع  بالگردی که سقوط کرده 
۱۵ تا ۲۰ میلیون دلار قیمت دارد. آیا افتتاح یک پروژه نه چندان مهم و 
یک سفر درجه چندم که می توانست با اتومبیل هم انجام شود ارزش 
وزیر ورزش دولت  فقط  را داشت؟ مساله  فدا کردن چنین سرمایه ای 
سیزدهم نیست. متاسفانه سنت استفاده غیرضروری از بالگردهای هلال 
احمر در سفر مقامات مختلف سنتی است که سال هاست در دولت های 
مختلف و میان مقامات نهادهای متفاوت جریان دارد و گویی تبدیل به 
یک انتظار معمول و عادی از هلال احمر شده تا این خدمت را به هر 

مقامی ارائه کند.

 بالگرد امداد یا تاکسی هوایی مسئولان؟ در حاشیه حادثه برای وزیر ورزش


